
 

 

 

 

Kulturministeren 

 

Kulturministeriet 

Nybrogade 2 

1203 København K 

 

Tlf : 33 92 33 70 

E-mail : kum@kum.dk 

Web : www.kum.dk 

Dok. nr. 198051  

Folketingets Kulturudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

 

 

 

9. december 2024 

 

 

Folketingets Kulturudvalg har den 3. december 2024, efter ønske fra Sascha Faxe 

(ALT), stillet mig følgende spørgsmål nr. 27 (alm. del), som jeg hermed besvarer. 

 

Spørgsmål: 

Realdania, der giver 131 mio. kr. til anlægsprojektet, har netop udgivet en rapport, hvor 

de slår fast, at genanvendelse af eksisterende byggeri er bedre end nybyggeri. Desuden 

er det blevet ansøgt at få Nyborg Slot på tentativlisten for verdensarv. Men ICOMOS, 

som er UNESCOs rådgivende organ i spørgsmål om verdensarv, har udtalt at ”i forhold 

til vurdering af beskyttelse, er der en kraftig uoverensstemmelse mellem at have så 

storstilede ambitioner for nybyggeri på stedet og samtidig søge optagelse på Tentativli-

sten”. Vil ministeren oplyse, om ministeren på den baggrund er villig til at genoverveje 

en mere bæredygtig løsning, der ikke ødelægger kulturarv og påvirker miljøet i Nyborg 

mere end allerhøjst nødvendigt? 

 

Svar: 

Som tidligere fremhævet er konklusionen i den udførte miljøkonsekvensrapport, at pro-

jektet ikke medfører væsentlige negative påvirkninger af hverken kulturarv, miljø eller 

natur. Jeg finder ikke anledning til at overveje alternative projekter, da det nuværende 

projekt netop tager hensyn hertil.  

 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at Realdania er en af hovedbidragsyderne til Nyborg Slot-pro-

jektet. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Jakob Engel-Schmidt 

Offentligt
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